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Protokół 

z XXXI Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej w dniu 26 października  2017r. 

 

Posiedzenie XXXI Sesji rozpoczął o godz. 15
30 

 Przewodniczący Rady Gminy 

Sadlinki Wojciech Berent wypowiadając słowa: „Otwieram XXXI Sesję Rady Gminy 

Sadlinki”. 

Przewodniczący przywitał P. Wójt, Kierownika Terenowego Oddziału Zarządu Melioracji        

i Urządzeń Wodnych Województwa Pomorskiego o/w Kwidzynie Adama Małża, Kierownika 

Kwidzyńskiego Związku Spółek Wodnych w Kwidzynie Wojciecha Pałkę, zaproszonych 

gości, radnych, sołtysów. 

Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 13 radnych (nieobecni Leśkiewicz,  

Majsak), w związku z czym Przewodniczący Rady Wojciech Berent stwierdził 

prawomocność obrad (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

W. Berent – Przewodniczący Rady – odczytał porządek posiedzenia sesji. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Kierownika Terenowego Oddziału w Kwidzynie Zarządu Melioracji         

i Urządzeń Wodnych Województwa Pomorskiego. 

3. Wystąpienie Kierownika Kwidzyńskiego Związku Spółek Wodnych. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Sadlinki na 2017r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Linia. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

zabudowanej budynkiem gospodarczym, w skład którego wchodzą 4 boksy garażowe 

oraz jeden lokal gospodarczy, położony w miejscowości Sadlinki, stanowiący 

własność komunalną Gminy Sadlinki. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXIX/180/2017 Rady Gminy Sadlinki      

z dnia 7 września 2017r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół          

w Nebrowie Wielkim w ośmioletnią Szkołę Podstawową. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXIX/181/2017 Rady Gminy Sadlinki      

z dnia 7 września 2017r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół          

w Sadlinkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

nieruchomości sprzedawanej jako lokal mieszkalny położony w miejscowości 

Sadlinki przy ul. Tartacznej 9a/1. 

12. Przyjęcie protokołu z obrad XXX  Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski. 

15. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad sesji. 

Ad.2. 

A. Małż – Kierownik Terenowego Oddziału Melioracji i Urządzeń Wodnych 

Województwa Pomorskiego o/w Kwidzynie – omówił roboty konserwacyjne na kanałach na 

terenie działania Sadlinek. Na powiat kwidzyński przypadło 1 mln, z tego 375 tys. zł na 

gminę Sadlinki. Odbyło się dwukrotne koszenie wałów za kwotę 34 tys. zł. Pomagają również 

osadzeni w czyszczeniu kanałów. W ewidencji kanałów – 56 km na terenie gminy Sadlinki, z 

czego wykonano 30 km. Od nowego roku wchodzi nowe prawo wodne. Zarząd melioracji z 

dniem 31 grudnia nie będzie miał racji bytu. Jeszcze gros rzeczy nie wiadomo. 

J. Gutmański radny -  w tym roku były widoczne te prace, które były wykonane na kanale 

lecz kanał po dużych opadach deszczu tworzy się zbiornik, chodzi o kanał Olszański. Jak to 

rozwiązać? 

A. Małż – pompy cały czas pompują nawet nocą. Wody jest dużo ale kanał jest drożny. Prace  

na kanale i Olszańskim i Palemona były wykonywane nawet przed czasem przed czasem. 

P. Piszczewiat – sołtys – kiedy będzie wykoszony kanał Jajło 4? 

A. Małż – na ten rok środki finansowe już się skończyły. Dyrektor prawdopodobnie wystąpi 

do Wojewody o dodatkowe środki finansowe. Stan wody Jajło jest uzależniony od rolników – 

spiętrzają wodę. Mieliśmy zamiar zrobić to w drugiej kolejności ale zabrakło środków. 

P. Piszczewiat – sołtys – kto teraz spiętrza wodę, jak to wygląda,  już jest listopad. 

A. Małż – ja tam często bywałem, od wiosny do lata była spiętrzana woda. 

M. Tadejewski – radny – środki są hamowane przez wąskie gardło przez jednego 

pracownika, którego zatrudnia. 

A. Małż – pompa w godzinach nocnych pompowała. 

G. Kopecki – radny – jak pan mówi, że jest piętrzona woda,  egzekwujcie od tego gościa 

kary za spiętrzanie wody. 
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A. Małż – wbrew pozorom to nie jest takie proste, jak pan mówi. Mamy duży obszar dwóch 

powiatów. 

G. Kopecki – radny – jeżeli ktoś używa wodę do podlewania, to powinien mieć zgodę. 

A. Małż – niektórzy rolnicy mają pozwolenie na pobór wody. Sami rolnicy robią sobie 

szkodę, podtapiają innych rolników. Czy środki będą przyznane zależy głównie od 

Wojewody. 

P. Piszczewiat – sołtys – jeśli chodzi o spiętrzanie, tam są zastawki oryginalne a co będzie 

wiosną, jak nie będzie skoszone? 

A. Małż – my nie piętrzymy tej wody. 

A. Gędłek – radna – ja mieszkam w Olszanicy, ta przepompownia zbyt  rzadko pompuje tą 

wodę, ona powinna być częściej włączana i pompowana. Tam jest cały czas wysoki stan. 

A. Małż – nie mamy jej w automacie. 

E. Krajewska – Wójt – przyszłościowo prawo wodne nałoży wielkie stawki na poborców 

wody. Dzisiaj mówienie o tym, że można znaleźć właściciela nie jest właściwe. Każdy 

powinien się czuć odpowiedzialny. Czy pan wie cokolwiek o strukturach na poziomie 

powiatu? Mieszkańcy mają płacić za wodę. Czy pan wie cokolwiek? 

A. Małż – egzekwowanie nawet w tym momencie, to jest strasznie długa droga. Prawo wodne 

będzie narzucało kary. Ktoś jakby zapłacił karę to by się zmieniło. Co do struktur, będzie 

nadzór wodny w Kwidzynie obejmujący powiat kwidzyński, część powiatu iławskiego             

i sztumskiego z siedzibą prawdopodobnie tą samą. 

A. Chojnacka – Oliwa – sołtys – jest rok mokry, przychodzi rok suchy, jak rolnik ma się 

zachować, czy ma się do was zwrócić o to abyście wy to zatrzymali? 

A. Małż – rolnicy muszą wystąpić o pozwolenie wodno prawne. Jesteśmy za tym aby 

współpracować z rolnikami. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował za przybycie i przedstawienie 

realizowanych prac. Poprosił o wypowiedź Wojciecha Pałkę. 

Ad. 3. 

W. Pałka – Kierownik Kwidzyńskiego Związku Spółek Wodnych w Kwidzynie – na 

gruntach rolników indywidualnych zrobiliśmy 23 km zrobiliśmy, trochę poniżej planu – 

178.66 zł w 2016r. W tym roku 26 km rowów  w gm. Sadlinki. Ostatnie 5 lat było latami 

suchymi. W chwili obecnej nie ma problemu nawet teraz przy obfitych deszczach. Na innych 

terenach melioracja tak dobrze nie działa. Środki są, jakie są ale staramy się robić jak 

najwięcej. Środki unijne ruszyły w 2017r., zobaczymy jak nasz wniosek będzie rozpatrzony. 
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Spółki nie zrobią wszystkiego. Gdzie jest to możliwe, pomagamy. Mam nadzieję, że nowe 

prawo wodne nie zmieni naszej pracy. 

J. Piskor – radny – doszły mnie takie słuchy, że pan awansował i tak ubolewamy, kto się 

będzie nami zajmował. 

W. Pałka – być może wiecie więcej niż ja. Nic takiego nie miało miejsca, póki co, będę 

pracował. Dziękuję za dobre słowa, aż się chce pracować.  

J. Piskor – radny – ja się cieszę, że pan zostaje, jesteście dostępni. Ja jestem zadowolony. 

M. Tadejewski – radny – umowa dzierżawy na jezioro jest ale niestety ceny zaporowe – 450 

zł za uzyskanie pozwolenia za wędkowanie. Nikt z tego w chwili obecnej nie korzysta. 

W. Pałka – jeżeli jest takie zgłoszenie, będę z dzierżawcą rozmawiał. Cieszę się, że 

dzierżawca o to dba. 

M. Tadejewski – radny – chociaż połowę ceny, to by była taka dostępna kwota. 

M. Zdankiewicz – radny – czy sołtysi nadal współpracują z panem jako firmą? 

W. Pałka – każda wieś ma swego delegata, nie koniecznie sołtysa. 

M. Tadejewski – radny – a z Nebrowa kto jest przedstawicielem? 

W. Pałka – Jan Wojtowicz. 

J. Gutmański – radny – czy planowane są konserwacje rzeki Liwy na górnym odcinku? 

W. Pałka – były w zeszłym roku przygotowane wycinki drzew, odmulanie. Przed 

elektrownią wodną, za elektrownią nie wiem. 

A. Małż – za elektrownią też. 

W. Pałka – też się obawiamy nowego prawa wodnego. Odnośnie spółek wodnych, to chyba 

niewiele się zmieni. Zrzucą odpowiedzialność na gminy. 

E. Krajewska – Wójt – jakie są zaległości  rolników wobec spółek wodnych? Spółki wodne 

są największe      w naszym województwie. Dla naszego rolnika jest to korzystne. Współpraca 

z panem to czysta przyjemność. Pomimo trudności, że mamy rok mokry, pewnych rzeczy się 

nie da zrobić. Oby były większe pieniądze. Współpraca z panami naprawdę jest dobra. 

W. Pałka – są wsie, gdzie ściągalność mamy 100% ale też 60% i różnie, zależy od 

miejscowości. Dziękuję bardzo za miłe słowa, przekażę pracownikom. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował za przybycie i wyczerpujące 

wypowiedzi. 

Ad. 4.  

J. Piskor – radny – ja mam taki niesmak po ostatniej komisji, podejście do monitoringu jest 

takie różne. Koło stacji jest wizytówka naszej gminy. Uważam, że PKP nic nie zrobi. 

Monitoring jest niezbędny. Powinniśmy się sprężyć i to zrobić. 
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W. Berent – Przewodniczący Rady – rozmawialiśmy na temat projektu budowy świetlicy    

w Nebrowie Małym. Miał być robiony projekt. Na jakim to jest etapie? 

Ad. 5.  

E. Krajewska – Wójt – przedstawiła sprawy realizowane między sesjami. 

Ad. 6.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2017r. 

Radnych chętnych do dyskusji nie  było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXI/190/2017 w sprawie zmiany budżetu gminy 

Sadlinki na 2017r.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 7. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

pomocy finansowej gminie Linia. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXI/191/2017 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Linia. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 8.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości gruntowej zabudowanej budynkiem gospodarczym. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXI/192/2017 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości gruntowej zabudowanej budynkiem gospodarczym, w skład którego 

wchodzą 4 boksy garażowe oraz jeden lokal gospodarczy, położony w miejscowości Sadlinki, 

stanowiący własność komunalną Gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 9.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały zmieniającej 

uchwałę Nr XXIX/180/2017 Rady Gminy Sadlinki  z dnia 7 września 2017r. w sprawie 
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stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Nebrowie Wielkim w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał Uchwałę Nr XXXI/193/2017 zmieniającą Uchwałę  Nr 

XXIX/180/2017 Rady Gminy Sadlinki z dnia 7 września 2017r. w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia Zespołu Szkół w Nebrowie Wielkim w ośmioletnią  Szkołę Podstawową. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.10. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał Uchwałę Nr XXXI/194/2017 zmieniającą Uchwałę Nr 

XXIX/181/2017 Rady Gminy Sadlinki z dnia 7 września 2017r.w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia Zespołu Szkół w Sadlinkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 11. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały.     

Wyjaśnił, że propozycja na komisjach była taka aby 25% bonifikaty zastosować w przypadku 

zapłaty gotówką natomiast 20% w przypadku rozłożenia na raty. Zasugerował aby 

zastosować 30% bonifikatę przy wpłacie jednorazowej ze względu na stan mieszkania, 

ponieważ to mieszkanie jest w złym stanie. 

J. Piskor – radny – 30% bonifikaty, według mnie to dobrze. 

E. Krajewska – Wójt – tak łatwo obniżyć o 5% czy 10 %, omawialiśmy to na komisjach        

i nie powinniśmy tego zmieniać. Ja mam miękkie serce i obniżyłabym ale inni też będą 

chcieli więcej. Jak zagłosujecie, to ja to przyjmę. Patrzę na ten problem całościowo. Myśmy 

też tam włożyli pieniądze, proszę o rozwagę w tym temacie. 

J. Piskor – radny – to dla mnie jest ewenement, że ten pan zdecydował się kupić mieszkanie 

na własność. To już jest wyższy stopień świadomości społecznej i powinniśmy mu te 30% 

podarować. 

G. Kopecki – radny – jaki to jest koszt mieszkania? 

W. Berent – Przewodniczący Rady –  dlaczego rzeczoznawca wycenił tak nisko, taki 

standard mieszkania. Czy ktoś z państwa jest za 30% bonifikatą? 
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Czterech radnych było za 30% bonifikatą, czyli została ta uchwała, która była rozpatrywana 

na komisjach. 

L. Ramza – Dudek – radna – odczytała Uchwałę Nr XXXI/195/2017 w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie  bonifikaty od ceny nieruchomości sprzedawanej jako lokal mieszkalny 

położony w miejscowości Sadlinki przy ul. Tartacznej 9a/1. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, 1 radny 

wstrzymał się od głosu, w związku   z czym uchwała została podjęta. 

Ad.12. 

Za przyjęciem  protokołu z obrad XXX  Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 13 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad.13. 

E. Krajewska – Wójt – ja i radni nie jesteśmy przeciwni monitoringowi. Monitoring będzie 

założony, jeśli nie zrobi tego PKP. Poczekajmy, po remoncie wrócimy do tematu. Jeżeli 

chodzi o świetlicę w Nebrowie Małym to z funduszu sołeckiego przeznaczono pewną kwotę 

na projekt nowej świetlicy. Problem jest o tyle poważny, bo nie ma obiektu w celu adaptacji 

obiektu. Szukaliśmy możliwości w obiektach już istniejących. Koszt nowej ok.450.000 zł. 

Będę szukać pieniędzy.  W prowizorium budżetu to zadanie jeszcze się nie znajdzie, być 

może w trakcie roku. Mamy tyle innych rzeczy, które są potrzebne. Ci ludzie są bardzo 

aktywni, mam nadzieję, że to jest aktywność na dłużej. 

W. Berent -  Przewodniczący Rady – nie trzeba przekonywać co do zasadności, myślę, że ta 

świetlica jest naprawdę potrzebna. Te panie się angażują w życie tej miejscowości. 

E. Krajewska – Wójt – świetlica jest rzeczą ważną ale nam brakuje środków np. na drogi. 

Będąc w Gdańsku uzyskałam odpowiedź, że na świetlice nie będzie już środków unijnych.     

Z PLGD również już nie będzie. Jeżeli coś się mówi, to trzeba mówić prawdę. Jeżeli nie, to 

nie, a jeżeli można, to można. Oby tak się stało abyśmy mogli tą świetlicę w przyszłym roku 

wybudować. 

Ad. 14. 

J. Piskor – radny – chciałbym dodać,  komisja ładu i porządku publicznego i komisja 

oświaty  objeżdżała świetlice i muszę dodać, że brakuje świetlicy w Nebrowie Małym,  

świetlice są zadbane. Są gospodarze tych świetlic. 

E. Krajewska – Wójt – powiem dlaczego Nebrowo Małe a nie Białki, gdzie nie ma takiej 

grupy zmotywowanej. W Białkach ważniejsza jest jedna droga. 

J. Gutmański – radny – środki z funduszu sołeckiego prawie całe przeznaczyliśmy na 

budowę tej drogi. Naciskałem na budowę wiaty, mamy w Białkach użyczony grunt od Lasów 
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Państwowych, wybudowana jest ładna wiata, jest możliwość spotykania się tam, jest boisko. 

Ja na pewno w chwili obecnej nie będę naciskał na budowę świetlicy w Białkach,                   

są ważniejsze na dziś sprawy.  

E. Krajewska – Wójt – Białki z Sadlinkami są związane. Panie z koła gospodyń wiejskich      

z Białek należą do Sadlinek co nie znaczy, że przyszłościowo nie będziemy myśleć. Postawić 

mury to nie wszystko, to ma żyć. Ludzie w Białkach chcą drogi. 

J. Gutmański - radny – jest jeszcze dużo  do zrobienia w Białkach np. skrzyżowanie, 

budowa chodnika po stronie miejscowości Białki. 

A. Michalska – radna – chciałabym bardzo podziękować p. Wójt w imieniu swoim                

i mieszkańców za realizację inwestycji w Okrągłej Łące i mamy taką prośbę aby dalej o nas 

pamiętać. 

M. Tadejewski – radny – mam prośbę do p. Mirka Zdankiewicza, bo jakość pracy parkingu 

w Nebrowie Wielkim pozostawia wiele do życzenia. Chciałbym aby komisja ładu tam się 

spotkała. 

M. Zdankiewicz – radny – dobrze, myślę, że zaraz po świętach zorganizuję. 

E. Krajewska – Wójt – najważniejsze zdanie ma inspektor nadzoru i spotkanie powinno 

odbyć się w jego obecności, to on za to odpowiada. 

M. Tadejewski – radny – może jest trochę lepiej jak było. 

G. Kopecki - radny – byłem po komisjach to obejrzeć, wykonanie pozostawia wiele do 

życzenia. Zapraszam inspektora nadzoru na parking w Okrągłej Łące, tam jest dobrze 

zrobione. 

E. Krajewska – Wójt – niech absolutnie inspektor będzie. 

L. Ramza – Dudek – radna – czy przy każdej inwestycji gmina powołuje innego inspektora 

nadzoru, czy w drodze zapytania cenowego? 

E. Krajewska – Wójt – jest różnie, zależy od wielkości inwestycji. Przy dużych jest 

zapytanie o cenę. 

L. Ramza – Dudek – radna – ale nie ma takiego stałego np. na rok nie wybieracie?  

E. Krajewska – Wójt – nie, każda inwestycja jest szczególna. 

L. Ramza – Dudek – radna – ale w tym przypadku ten pan, który to projektował był też 

inspektorem nadzoru? 

E. Krajewska – Wójt – tak. 

B. Wiącek – radny – nawiązując do pana Piskora proponuję aby zwrócić się do PKP 

odnośnie monitoringu, jaki jest zakres modernizacji. 

E. Krajewska – Wójt – zadzwonię i się dowiem. 
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W. Berent – Przewodniczący Rady – następna sesja odbędzie się 16 listopada 2017r. 

zaprosimy Komendanta Powiatowego Straży i Policji. 

Ad. 15.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – o godz. 17
20

 zakończył obrady XXXI Sesji Rady 

Gminy Sadlinki. 

 

Protokółowała: 

Brygida Formela 

 

 

 

 

 


